
1. prosince rozsvítíme vánoční strom
 Vážení a milí spoluobčané, 
dovolte mi, abych Vás co nejsrdeč-
něji pozval na tradiční rozsvícení 
vánočního stromu, které bude za-
hájeno 1. prosince ve 13:00 hodin. 
V kulturním programu vystoupí 
tradičně děti z mateřských škol, 
základní umělecké školy, domu 
dětí a mládeže, pěvecký sbor 
Vlastislav a Pernštejnka. Na ná-
městí nebudou samozřejmě chy-
bět ani stánky se staročeskými 
plackami, medovinou, svařeným 
vínem a koblížky. Svými výrobky 
se pochlubí i šikovné ruce dětí ze 
ZŠ, DDM, ZŠ praktické a klientů 
domovů pro seniory. 
 Vánoční strom a výzdoba se 
rozzáří o půl páté odpoledne.

Aleš Jiroutek,
starosta města 

Pozvánka na zasedání 
Zastupitelstva města

16. prosince 2013 se v multifunkčním centru v 17 hodin
sejdou zastupitelé ke svému poslednímu letošnímu zasedání.

Nejdůležitějším bodem programu bude rozpočet města na rok 2014, 
který Rada města předkládá zastupitelům jako vyrovnaný a v souladu 

s rozpočtovým výhledem pro období 2011-2015. Zastupitelé byli 
podrobně o rozpočtu informováni na rozšířeném jednání rady 25.11.2013. 

Poslední připomínky či návrhy do rozpočtu je možné podat 
při jednání zastupitelstva. 

Jednání zastupitelstva je veřejné, a tak jste samozřejmě všichni zváni.  
Aleš Jiroutek, starosta města 
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XII. výstava betlémů je za dveřmi
 V čase adventním se uskuteční 
již XII. výstava betlémů v Heřmano-
vě Městci. Expozice bude umístěna 
v prostorách Městské galerie v Ži-
dovském  dvojdomku. „Opět se nám 
podaří zaplnit veškeré prostory 
galerie včetně podkroví, kde bude 
umístěna expozice soutěžních ad-
ventních věnců“, říká s potěšením 
místostarosta města Heřmanův 
Městec Ing. Zdenka Sedláčková. V 
přízemí se mohou návštěvníci těšit 
na řadu exponátů, které se podaři-
lo zapůjčit z blízkého i vzdáleněj-
šího okolí. K vidění bude unikátní 
betlém vytvořený z lipového dřeva 
řezbáři z osmi evropských zemí v 
rámci projektu „Europa ludens“. 
Velký vyřezávaný betlém vznikl v 

roce 2012 při „Setkání zemí kultury 
evropského venkova“ v Bystrém u 
Poličky, v stejném roce byl vysta-
ven v Nizozemí, letos v Heřmanově 
Městci a o vánocích v Bystrém a 
od příštího roku bude putovat po 
dalších osmi evropských zemích. 
Je nám ctí, že jednou z evropských 
zastávek je právě Heřmanův Měs-
tec. Zvláště pro děti bude lákadlem 
částečně pohyblivý betlém z Luže, 
který je ovládán ručně klikou, nebo 
vzácný vyřezávaný betlém z Rych-
novska. Těšit se můžete na betlémy 
vytvořené z rozličných materiálů 
od dřeva přes keramiku, perník až 
po kukuřičné šustí. Jsou dílem jak 
současných tvůrců, tak patří k dě-
dictví lidové betlémářské tradice 

východních Čech. I letos bylo zámě-
rem organizátorů zpestřit výstavu 
soutěží. „Oslovili jsme školy, školky, 
mateřská centra i veřejnost s na-
bídkou účasti v soutěži o nejkrás-
nější a nejoriginálnější adventní 
věnec. Stanou se součástí výstavy 
a ty nejlepší vybere a ocení odbor-
ná porota“, doplňuje k celé výstavě 
Zdenka Sedláčková. 
 Vernisáž výstavy  se uskuteč-
ní v předvečer adventu v sobotu 
30. listopadu v 15.00 hod. Výstavu 
slavnostně zahájí poslanec PS Par-
lamentu ČR a ředitel Regionálního 
muzea ve Vysokém Mýtě Mgr. Jiří 
Junek. A věnována bude památce 
pana Víta Bartoníčka, který stál 

před 22 lety u jejího zrodu a 10 roč-
níků byl jejím pečlivým kurátorem. 
XII. ročníku se bohužel již nedo-
čkal, v sobotu 16.11. ve věku 77 let 
zemřel. Děkujeme mu i touto cestou 
za jeho péči a nadšení, s kterým se 
betlémářské tradici v Heřmanově 
Městci věnoval.
 Výstava bude přístupná bude 
denně od 9 do 17 hodin a to až 
do neděle 15.12. V rámci výstavy 
bude také možné zakoupit vánoč-
ní pohlednice, betlémy a dekorač-
ní předměty. Věříme, že výstava 
přispěje pokud možno k poklidné 
předvánoční atmosféře všech jejich 
návštěvníků.

Marek Výborný

Zdarma



Oprava chodníku Barákova
	 Další	 etapa	 chodníku.	 Tentokrát	 od	 kostela	 Církve	 Československé	
husitské	až	po	Sudopku	provádí	firma	Kamil	Římek	z	Kostelce	u	Heřma-
nova	Městce.	Hodnota	prováděného	díla	bude	344.000	Kč.	

Aleš Jiroutek, starosta města

Oprava oplocení 
areálu technické 
skupiny

 Staré oplocení hrozící zhrouce-
ním se nahrazuje novým. Investici 
ve výši 300.000 Kč provádí firma BY-
TEP Heřmanův Městec.               

Aleš Jiroutek, starosta města 
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Ulice Barákova do konce roku mít nový povrch nebude
 Přes veškerou snahu a pravi-
delné urgence Města Heřmanův 
Městec se nepodařilo rozhýbat in-
vestora rekonstrukce povrchu ko-
munikace. Pardubický kraj rozhodl 
o uvolnění finančních prostředků 
až začátkem října. Následně vy-
psal výběrové řízení na dodavatele. 
Práce, které měly začít v listopadu, 
následně zabrzdily přeložky kabe-
lových vedení O2. V roli prosební-
ků opakovaně žádáme informace 

o postupu výstavby. Slib, že letos 
bude komunikace dokončena po 
železniční přejezd, je už asi také 
pasé. Slabou náplastí na tento 
neutěšených stav nám může být 
zkušenost z jiných obcí, kde „tan-
kodrom“ po kanalizaci je třeba i 
více jak tři roky (Stolany). Důvod 
je pouze ten, že se jim nepodařilo 
na rozdíl od nás přesvědčit majitele 
a správce komunikace, aby prove-
dl celkovou rekonstrukci povrchu. 

My to budeme muset zřejmě vydr-
žet do konce dubna a pak již bude-
me jezdit a chodit po novém. Nový 
chodník Barákovou ulicí povede 
přes rozšířený železniční přejezd 
až k parkovišti u hřbitova. Myslím, 
že rozdíl mezi stavbami, které řídí 
město – chodník od Husova sboru 
po Sudopku a komunikace Bará-
kova je zřejmý. Bohužel jsou věci, 
které nejsme schopni ovlivnit.

Aleš Jiroutek, starosta města 

Kino „Mír“
Heřmanův Městec

– program na prosinec 2013:

Úterý 3.12. v 19:30 
Konzultant

Středa 4.12. v 19:30 
Bella Mia

Čtvrtek 5.12. v 17:00 
Mikuláš v kině

Pátek 6.12. v 17:30 
Ptačí úlet (3D)

Pátek 6.12. v 19:30 
Kapitán Phillips

Sobota 7.12. v 15:30 
Šmoulové 2

Sobota 7.12. v 17:30 
Husiti 

Sobota 7.12. v 19:30 
Insidious 2

Úterý 10.12. v 19:30 
Klauni

Středa 11.12. v 17:00 
Revival (Bio seniorů)

Středa 11.12. v 19:30 
Jen 17

Čtvrtek 12.12. v 18:00 
Dva roky na Kypru 

(cest. večer)

Pátek 13.12. v 17:30 
Ledové království (3D)

Pátek 13.12. v 19:30 
Hobit: Šmakova dračí poušť 

(3D)

Sobota 14.12. v 15:00 
Ledové království

Sobota 14.12. v 17:00 a 20:00
Hobit: Šmakova dračí poušť 

(3D/2D)

Úterý 17.12. v 19:30 
Rozkoš

Čtvrtek 19.12. 
a pátek 20.12. v 17:30 

Putování s dinosaury 3D

Sobota 20.12. v 17:30 
Putování s dinosaury

... a další program.

Kompletní program a aktuální po-
zvánky do kina najdete na oficiální 
internetové stránce: www.kinohm.cz
Dalimil Nevečeřal - vedoucí kina

Nové výsadby 

Oprava vstupní brány a oplocení 
areálu psího útulku

 Nové oplocení, opravená brána a jeden nový kotec, to vše v hodnotě 
62.000 Kč provedla prosečská firma PP-GROUP.                                                                                                                            

Aleš Jiroutek, starosta města 

Město Heřmanův Městec 
nabízí k odkoupení pozem-
ky určené k výstavbě rodin-
ných domů v lokalitě Prů-
hon. Cena za 1 m2 činí 1.130 
Kč.  Pozemky jsou napojené 
na inženýrské sítě. Více na 
úřední desce a e-desce ,,Zá-
měr města č. 4/2013“.

Monika Musilová, 
odbor FaVH

Pozemky k výstavbě 
rodinných domů

 Na konci října byly ve městě vysázeny nové stromy u křižovatky ulic Havlíčkova a Jiráskova, v Pokorného ulici 
a v postranní uličce u čerpací stanice PHM. Realizované sadové úpravy jistě zlepší kvalitu veřejného prostoru v 
těchto lokalitách.                                                                                                  Petr Veselovský, předseda komise ŽP
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Správa městského hřbitova Heřmanův Městec informuje
Informace pro nájemce 
hrobových míst
 Většině nájemců končí platnost 
smluv o nájmu hrobového místa k 
31.12.2013. Jak jsme Vás již infor-
movali dříve, nové nájemní smlouvy 
jsou v současné době postupně ro-
zesílány.
 Upozorňujeme nájemce na 
povinnost oznamovat provozova-
teli pohřebiště - Městu Heřmanův 
Městec veškeré změny potřebné 
pro vedení evidence pohřebiště, tj. 
změna nájemce, změna adresy; dále 
oznamovat uložení uren aj. Další po-
drobnosti jsou uvedeny v Řádu po-
hřebiště, který je nedílnou součástí 
smlouvy.
 Užívat hrobové místo (hrob, 
hrobku nebo urnové místo) je mož-
no pouze na základě platné smlouvy 
o nájmu hrobového místa uzavřené 
mezi nájemcem a provozovatelem 
pohřebiště. Pokud nájemce již nemá 

zájem pokračovat v nájmu hrobové-
ho místa, je povinen tuto skutečnost 
písemně oznámit provozovateli po-
hřebiště nejpozději do ukončení ná-
jmu hrobového místa. 
 Při změně nájemce hrobového 
místa (např. při prodeji hrobu, úmr-
tí dosavadního nájemce) nový vlast-
ník k uzavření nájemní smlouvy 
předloží listinu, kterou je možno do-
ložit vlastnický vztah k hrobovému 
zařízení (kupní smlouva, rozhodnutí 
o dědictví, apod.)
 Dále sdělujeme, že od 1.8.2013  
usnesením Rady města Heřmanův 
Městec č. 167/2013 došlo ke změně 
cen za pronájem hrobových míst. 
Cena se skládá ze dvou složek:
 • Cena za nájem - je stanovena 
podle Cenového výměru Minister-
stva financí, který určuje maximál-
ní cenu 20 Kč / m2 / rok. Pro místní 
hřbitov byla stanovena cena 15 Kč / 
m2 / rok.

 • Cena za služby s nájmem spo-
jené - je stanovena rozhodnutím 
Rady města Heřmanův Městec a za-
hrnuje především náklady na: vodu, 
WC, zamykání hřbitova, udržování 
zeleně, zimní a letní údržba komuni-
kací, odvoz a likvidace odpadu atd. 
Cena je stanovena ve výši 100 Kč / 
hrob / rok.
 V kanceláři odboru finančního a 
vedl.hospodářství MěÚ Heřm. Měs-
tec, přízemí, je možno: 
 - uzavřít, prodloužit nebo ukončit 

nájemní smlouvu 
 - uhradit  poplatky za užívání 

hrobového místa 
 - oznámit a získat souhlas s pro-

váděním prací na pohřebišti 
 - objednat výkop hrobu nebo ulo-

žení urny 
 - pronajmout  nové hrobové místo 
 Informace pro návštěvníky hřbi-

tova
 Otevírací doba hřbitova o vánoč-

ních svátcích:
24.12.     7 - 23 hodin
25.12.     7 - 20 hodin
26.12.     7 - 20 hodin

 Upozorňujeme návštěvníky 
hřbitova, že v důsledku nepřízně po-
časí (silné sněžení, ledovka apod.) 
může v zimním období docházet k 
částečnému či úplnému uzavření 
hřbitova na dobu nezbytně nutnou, 
a to bez předchozího oznámení. 
Dále je v zimním období na měst-
ském hřbitově přerušena dodávka 
vody a WC mimo provoz.

Kontakty:
MěÚ Heřmanův Městec: 
Ing. Hana Marčáková, 

tel.: 469 660 346, e-mail: 
marcakova@mesto-hm.cz;  

správce hřbitova: 
pan Ladislav Doležal, 

tel.: 720 308 875

Matrika a Evidence obyvatel  
informuje občany:
 Vzhledem ke stávající úpravě 
zákona o evidenci obyvatel Městský 
úřad Heřmanův Městec prozatím ne-
získává od Obec s rozšířenou působ-
ností Chrudim aktualizované změny 
v evidenci obyvatel našeho města 
(narození, odstěhování, úmrtí).
 Prosíme proto rodiče nově na-
rozených dětí, kteří se budou chtít 
zúčastnit dalšího vítání občánků, 
aby se zastavili v kanceláři matriky 
(vestibul - přízemí).
Občanské průkazy:
 Na matrice mohou občané stále  
hlásit ztrátu a odcizení občanského 
průkazu. Po ohlášení ztráty, odci-
zení tento doklad ihned „zneplatní-
me“ v Informačním systému OP.

Ověřování podpisů:
 K úřednímu ověření podpisu  
občan musí předložit POUZE plat-
ný průkaz totožnosti, tj. občanský 
průkaz, cestovní doklad - občan 
ČR; průkaz o povolení k pobytu, 
cestovní doklad anebo průkaz to-
tožnosti občana členského státu 
Evropské unie (cizinci příp. průkaz 
žadatele o udělení mezinárodní 
ochrany, průkaz povolení k pobytu 
azylanta, průkaz žadatele o uděle-
ní dočasné ochrany). Na jiný před-
ložený průkaz jako např. řidičský 
průkaz, zbrojní průkaz aj. nezle 
podpis občana ověřit.

V. Dlouhá, 
matrika, evidence obyvatel

Uvedení nového místního 
rozhlasu do provozu
 V rámci projektu „Protipovod-
ňová opatření města Heřmanův 
Městec“, spolufinancovaného z Ope-
račního programu životní prostředí, 
byla 13. listopadu dokončena insta-
lace a uvedení do provozu varovné-
ho systému a bezdrátového rozhla-
su v Heřmanově Městci a místních 
částech. Pro hlášení rozhlasu je 
nyní již používaný nový systém, 
rozpoznatelný podle očíslovaných 
šedých hlásičů s anténou v blízkosti 
reproduktorů (viz foto) umístěných 
převážně na sloupech veřejného 
osvětlení.
 Z důvodu odladění rozhlasu i 
zajištění funkčnosti žádáme občany 
o spolupráci a sdělení případných 
problémů se slyšitelností nebo kvali-

tou signálu na MěÚ - odbor investic a 
údržby majetku města - tel.: 469 660 
354, email: investic@mesto-hm.cz. 
Pro upřesnění lokality uvádějte ulici 
a číslo popisné, kde je rozhlas špatně 
slyšet, pokud zjistíte zcela nefunkč-
ní reproduktory, k jejich identifikaci 
nám pomůže sdělení čísla hlásiče.
 Zároveň upozorňujeme, že jsou 
na místě ponechané i reproduktory 
původního rozhlasu, které již ne-
jsou využívané a postupně budou 
demontované. V Chotěnicích jsou 
prozatím používané nové i staré 
hlásiče podle toho, zda je hlášení 
vysílané z MěÚ nebo z hasičské 
zbrojnice v Chotěnicích.

Petr Novák, odbor investic 
a údržby majetku města

Územní plány města a povolování 
staveb podle nich
 V minulém čísle byla podána  informace, že Zastupitelstvo města Heř-
manův Městec vydalo na zasedání konaném dne 30. 9. 2013 Územní plán 
Heřmanův Městec, který nabyl účinnosti 21.10.2013. Žádosti přijaté po tom-
to termínu  jsou posuzovány podle tohoto dokumentu.
 Stavby, které byly povoleny před účinností nového územního plánu budou 
realizovány podle vydaných rozhodnutí, povolení či jiných opatřeních, přestože  
se v některých případech jedná o lokality, které mají dle nového územního plá-
nu odlišné využití či  jiné regulativy.       Zd. Chmelíková, SÚ Heřm. Městec

KONEC ROKU  V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ
V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ  BUDE KNIHOVNA UZAVŘENA 

OD PONDĚLÍ  23. 12. 2013 DO 1. 1. 2014.
Poslední možnost výpůjček knih bude v pátek 20. 12. 2013.  

Na své čtenáře se budeme těšit opět  v pátek  3. 1. 2014.
Dále srdečně zveme  na předvánoční výstavu knih pro děti a dospělé.

Z. Poláková, L. Jablečníková 



Informace ze sportovní haly
 Nastupuje zima a ve sportovní hale začala hlavní sezóna. Od pon-
dělí do pátku probíhají tréninky jednotlivých místních oddílů. O víken-
dech zase zápasy a turnaje. Ty většinou pořádají místní oddíly, ale i 
přespolní. Zápasy a turnaje jsou veřejnosti přístupné a většinou bez 
placení vstupného.
 V měsíci prosinci a to hned 1. se můžeme například těšit na bas-
ketbalový zápas našich mužů, kteří hrají oblastní přebor. 7. a 14. v 
dopoledních hodinách se v hale hraje futsal, v neděli 8. a 15. si to 
v hale rozdají žáci v sálové kopané. 25. 12. po roční odmlce se opět 
připomene sváteční „turnaj hospod“ a hned následující den tradiční 
turnaj ve volejbale.
 Kompletní rozpis sportovní haly je zveřejněn na webových strán-
kách  Města Heřmanův Městec, aktuální rozpis na daný měsíc najdete 
ve vitríně na křižovatce ulic Čáslavská a Sokolská, pro případné do-
tazy můžete využít e-mail: sportovnihala.hm@email.cz nebo telefon:  
469 695 132.                           Jaroslav Hemmr, správce sportovní haly
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Travesti show Techtle Mechtle Revue 
v sokolovně
 Vaši oblíbenci Dolores a Alex (Hanky Panky) uvádějí slečnu Stacey v nové 
travesti show s názvem Změna je život, kterou můžete navštívit v sále  soko-
lovny Heřmanův Městec v sobotu 7. prosince od 19 hodin. Ve dvouhodinovém 
zábavném pořadu v nové sestavě uvidíte účinkující coby hvězdy české i za-
hraniční hudební scény a ještě více komických scének. Nová posila slečna  
Stacey je nejlepší imitátorkou Cher u nás. Vstupné 230,-Kč, stolová úprav        
s možností občerstvení. Doporučujeme zakoupit si vstupenky v předprodeji   
v informačním centru.                                    Dalimil Nevečeřal, vedoucí kina

Mikuláš s čertem opět navštíví děti v kině
 Městské kino Heřmanův Městec Vás zve ve 
čtvrtek 5. 12. od 17 hodin na již  tradiční akci 
„Mikuláš v kině“ s promítáním vánočních a 
zimních pohádek. Za  dětmi do kina přijdou Mi-
kuláš s čertem, kteří rozsvítí náš vánoční stro-
mek a všem hodným dětem přinesou sladkou 
odměnu. Vstupné je 40,-Kč. Vstupenky jsou již 
v předprodeji v informačním centru.

Dalimil Nevečeřal, vedoucí kina

Milí čtenáři, muzikanti, tanečníci, 
malíři a sochaři,
 s posledními teplými dny jsme 
se, jako praví umělci, rozloučili hu-
debním vystoupením na Konopáči 
pod vedením kapelmajstra Sláv-
ka Fidry a pravé zvukařské ruky 
Jaroslava Hájka. Počasí si s námi 
úplně nenotovalo a krom krásných 
hudebních zážitků, mnoha spoko-
jených posluchačů si kolegové od-
nesli chřipku. V kapkách deště už 
nezbývá nic jiného než začít pilně 
trénovat, školit se a připravovat se 
na sérii vánočních koncertů. Prvním 
koncertem, na který Vás srdečně 
zveme je vystoupení našich žáčků 
na rozsvěcení vánočního stromu 1. 
12. na náměstí v Heřmanově Městci. 
Oddechnutí od předvánočního sho-
nu Vám přinese Vánoční koncert v 
synagoze, kam Vás zveme 11.12. a 
v neposlední řadě přijměte pozvání 
na třídní koncerty do sálu v budově 
ZUŠ: 12. 12. koncert třídy klavíris-
tů, klávesistů a kytaristů ze tříd 
K. Vaškové a J. Nováčkové, 17. 12. 
koncert třídy klávesistů, klavíristů 
a kytaristů ze tříd H. Tomiškové a V. 
Kněžkové a na závěr 19. 12. koncert 
příčných fléten, zpěváků, houslis-
tů a bubeníků ze tříd V. Makové, O. 
Kostomlatské, K. Raise a J.Hájka. 
Udělejte si chvilku čas a dopřejte 

oddychu nejen sobě, ale svou pří-
tomností podpořte  budoucí velké 
hráče našeho města.
 Tento rok nás opět čekají sou-
těže a to ve všech sférách vyučova-
ných oborů, předvedou se nejen kla-
víristé, kytaristé a hudební soubory, 
ale i výtvarníci a příležitost mají i 
tanečníci. Dle píle a výsledků budou 
za zušku vybráni reprezentanti do 
okresních kol.
 Žáčci, kteří se ze závažných 
důvodů nemohou účastnit výuky 
hudební nauky, se budou samostat-
ně či pod dozorem svého učitele na 
nástroj připravovat na komisionál-
ní zkoušky, požadavky jim byly již 
zaslány. Nově se zuška přidala i na 
facebook: ZUŠ Heřmanův Městec, 
kde Vás budeme pravidelně zvát na 
koncerty školy. Dále připomínáme, 
že na stránkách školy www.zushm.
cz najdete veškeré formuláře ke sta-
žení, fotografie z koncertů a výuky a 
školní vyučovací program, dle které-
ho se vzdělávají naši malí umělci. 
 Přejeme mnoho trpělivosti, píle 
i krásných okamžiků při růstu v 
umělce a přikládáme opět pro nej-
menší komiks ze života princezny 
Píšťalky v ZUŠ.

Za ZUŠ Mgr. Kristýna Vašková

Zimní údržba komunikací
 Zimní údržba místních ko-
munikací v Heřmanově Městci 
a jeho místních částech je pro-
váděna každoročně dle schvá-
leného Plánu zimní údržby v 
němž je uvedeno rozčlenění ko-
munikací dle důležitosti,  har-
monogram prací, technologické 
postupy a rovněž i základní po-
vinnosti uživatelů místních ko-
munikací. Úkolem zimní údržby 
je zmírňování závad ve sjízd-
nosti a schůdnosti na místních 
komunikacích a na průjezdních 
úsecích  silnic, vzniklých zimní-
mi povětrnostními vlivy a jejich 
důsledky. V praxi to znamená, 
že komunikace se na území ce-
lého města a jeho místních čás-
tech udržují v převážné míře 
plužením a na komunikacích 
většího dopravního významu se 
provádí i posyp. Pro zajištění 
zimní údržby cca 21 km silnic 
a cca 15 km chodníků máme k 
dispozici:
 1x traktor s taženým plu-
hem
 1x nákladní vozidlo vybave-
né posypovou nástavbou
 2x zahradní traktůrek s čel-
ní radlicí na úklid chodníků
 2x fréza na sníh na úklid 
chodníků.
 Mimo vlastní stroje má měs-
to smluvně zajištěn úklid sně-
hu z komunikací dodavatelsky 
jedním zahradním traktorem s 
posypovým zařízením. Ten za-
jišťuje hlavně zimní údržbu v 
Konopáči.
 Tady prosíme o pochopení 
faktu, že tyto mechanizmy a do-
pravní prostředky nemůžou být 
v jeden okamžik na dvou a více 
místech. Pro hladký průběh 
úklidu sněhu z komunikací a 

chodníků bychom chtěli vyzvat 
všechny řidiče, aby svá vozidla 
neparkovali na komunikacích 
a chodnících, a to zvláště v lo-
kalitách, ve kterých jsou úzké 
komunikace. Svým zaparko-
vaným vozidlem často, aniž by 
si to uvědomili, brání průjez-
du úklidové techniky. Řidičům 
takto zaparkovaných aut se 
zdá, že „mezera“ pro průjezd 
je dostatečně široká, ale věřte, 
že pro vozidlo s radlicí je každý 
zúžený prostor nebezpečným 
místem. Dále bychom rádi upo-
zornili na základní povinnost 
uživatelů místních komunikací 
a to zejména na nutnost při-
způsobit chůzi a jízdu stavu 
komunikací v zimním obdo-
bí. V opačném případě ani ta 
nejlepší údržba nehodě neza-
brání. Dbejte, prosím, zvýšené 
pozornosti stavu komunikace 
a používejte tu část chodníku, 
která je posypána zdrsňujícím 
materiálem, volte vhodnou zim-
ní obuv, vyhýbejte se zamrzlým 
kalužím či místům kluzkým 
např. ve stínu stromů apod. 
 Rádi bychom touto cestou 
poděkovali všem občanům, kte-
ří se zapojí do provádění zimní 
údržby a uklidí chodníky před 
svými domy. Nejenom, že nám 
pomáháte zmirňovat závady ve 
sjízdnosti a schůdnosti komu-
nikací, ale v neposlední řadě 
se touto činností podílíte i na 
úspoře finančních prostředků 
našeho města.
 Ještě jednou děkujeme a vě-
říme, že údržbu komunikací v 
letošním zimním období společ-
nými silami zvládneme.

Miloš Jožák, odbor investic 
a údržby majetku města
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Mateřská škola Jonášova
 O prázdninách jsme  zrealizovali přestavbu  sociálních zařízení ve dvou 
třídách  naší  školky. Za zdařilou rekonstrukci, kterou ocenili zaměstnanci, 
rodiče i děti , patří poděkování zřizovateli – Městu Heřmanův Městec.
 Začátkem listopadu jsme zorganizovali ve školce hravé odpoledne na-
zvané „veselé dýňování“. Rodiče s dětmi vyráběli strašáky z dýní i jiných 
přírodních  materiálů a ozdobili jimi školku i zahradu. Radostné oči dětí nad 
dýňovými strašáky byly tou nejlepší odměnou pro nás dospělé.
 Blíží se čas adventu a to je období, kdy v naší školce pořádáme vánoční 
jarmark. Ten se letos uskuteční  ve středu a ve čtvrtek 27.- 28.listopadu v 
přízemí mateřské školy. Jste srdečně zváni.
 Klid a pohodu v předvánočním čase přeje za kolektiv Mš Jonášova.

Opočenská V., ředitelka MŠ

A už je tu zas ten vánoční čas……
 Ani jsme ještě nestačili pořádně zahřát školní lavice a už chystáme Vá-
noce.
 V naší škole jsme se do příprav „obuli“ s opravdovým nadšením. U nás 
je advent vždy spojený s „Rozsvěcením vánočního stromu“ a tržnicí, které 
se účastní i naše škola.
 Letos budeme mít svůj stánek ve vestibulu Staré radnice. Návštěvníky 
chceme překvapit tradičními, ale i novými výrobky. Zájemci tu najdou per-
níčky, keramiku, adventní věnce, čerty, anděly, ale také pletení z papíru a 
výrobky z drátu a dýhy.
 Současně se také naše škola zapojí do soutěže o „Nejkrásnější vánoční 
věnec“, kterou vyhlásili pořadatelé XII. výstavy betlémů. My prostě nezahá-
líme.
 Přijďte si prohlédnout naše výrobky!  Těšíme se na Vaši návštěvu!

Žáci a učitelé Základní školy praktické 
a základní školy speciální v Heřmanově Městci

Vánoční koncert v sokolovně
Pěvecký sbor Vlastislav ve spolupráci s Městem 
Heřmanův Městec připravuje pro všechny milov-
níky vánoční hudby a zpěvů tradiční VÁNOČNÍ  
KONCERT. Půvabné vánoční koledy přednesou 
jak dětské pěvecké sbory Základní školy v Heř-
manově Městci, tak i PS Vlastislav a hostující 
pěvecký sbor Doubravan z Chotěboře. Vrcholem 
koncertu bude společné vystoupení sborů Doub-
ravan i Vlastislav společně s Chotěbořským 
komorním orchestrem pod taktovkou ředitele 
tamní ZUŠ Milana Moce. Uvedena bude směs 
nejznámějších českých koled od Karla Steckra a vánoční mše „Alma 
nox“ slovenského skladatele Mikuláše Schneidera - Trnavského s melo-
dickými náměty z lidových koled. Věříme, že i letošní vánoční koncert se 
stane lákavou nabídkou pro mnohé  posluchače z širokého okolí. Všichni 
jste srdečně zváni ke krátkému odpočinutí od předvánočního shonu v 
neděli 15. prosince v 16.30 hod. do heřmanoměstecké sokolovny.                                      
                                                    Marek Výborný, pěvecký sbor Vlastislav

Železné hory předají 10 nových certifikátů svým výrobcům a producentům
 Dne 24. 10. 2013 IV. certifikační 
komise Železnohorského regionu 
přidělila deseti novým zájemcům 
o značku ŽELEZNÉ HORY regio-
nální produkt certifikát kvality za 
účelem cílené podpory odbytu míst-
ní produkce, v přítomnosti radní-
ho Pardubického kraje, pana Ing. 
Kroutila a za mediální podpory Čes-
kého rozhlasu Pardubice. Zasedání 
certifikační komise se uskutečnilo 
v Turistickém informačním centru 
Heřmanův Městec.
 Od r. 2011, kdy se Železnohorský 
region stal členem Asociace regio-
nálních značek ČR, již podporuje 36 
místních kvalitních výrobců a produ-
centů, což je vzhledem k jeho menší 
rozloze, v porovnání s ostatními 23 
regiony ČR úspěch, svědčící o dobré 
vůli k vzájemné podpoře mezi lidmi. 
 Dne 7. 12. 2013 od 13:00 hodin 
při předvánoční akci Advent na 
Choltickém zámku budou slavnost-

ně předány certifikáty uvedeným 
výrobcům: Evě Joachimové z Mlado-
tického mlýna za specialitu Mlýnské 
kolo se zelím, Liboru Hamsovi z Pen-
zionu Žlebská Lhotka za specialitu 
Staročeské koleno z Žlebské Lhotky, 
Jaroslavu Jedličkovi z Lukavice za 
divočinu z farmy, Tereze Horčíkové 
z Horního Bradla za ručně zdobený 
textil a šperky z křišťálové prysky-
řice, Jiřímu Blažkovi a Marii Sýko-
rové z Licibořic za výrobky z vlny a 
kanafasu, Františku Bártovi ze Sy-
rovátky za kolekci pohlednic Doteky 
Železných hor, Janě Apltauerové 
z Lipoltic za Lipoltický med, Janě 
Beránkové ze Slavkovic za zdobené 
sklo ve spojení s drátováním, Fran-
tišku Mikanovi ze Stolan za čerstvé 
mléko a Ladislavu Francouzovi za 
Skupický salám.
 Možnost zapojení se do systé-
mu certifikace místních produktů je 
otevřen komukoli. Stačí splnit pár 

podmínek, jako je využívání místních 
zdrojů a přidat rukodělnou, řeme-
slnou či duševní práci. Přijďte mezi 
nás a představte nám svoji šikovnost 
a um. Najdete nás v informačním 
centru v Heřmanově Městci. V infor-
mačním centru se také nachází pro-

dejní výstava certifikovaných výrob-
ků z Železných hor. Bližší informace 
k jednotlivým výrobkům získáte u 
nás nebo na interentových stránkách 
www.regionalni-znacky.cz/zelezne-
-hory.                             Martin Písař, 

TIC Heřmanův Městec

Klub Aktivní přístup k životu 
- program na prosinec 2013  

Prostory rodičovského centra Radovánek, Jonášova 726
Úterý 3.12.2013 ve 14:00 hodin – Cvičení na gymballech 
Úterý 10.12.2013 ve 14:00 hodin – Dechová cvičení                      
Úterý 17.12.2013 ve 14.00 hodin – Protahujeme a posilujeme s gumou 

Výlety s klubem APŽ
Sobota 14. 12. 2013 – „Advent v Olomouci“ – odjez v 7:15 hodin 
z vlakového nádraží, předpokládaný návrat v 18:45 hodin. 
Pondělí 30. 12. 2013 – „K prameni Chrudimky“ – pěší túra 
– odjezd v 7:00 hodin z autobusového nádraží na nám. Míru.                                  
Úterý 31. 12. 2013 – „Jdeme na Lichnici“ – bližší informace na plakátcích. 

Zájemci o abonentky na rok 2014 na divadelní představení 
do Východočeského divadla Pardubice hlaste se na tel. číslo 723 152 866. 

Společenské prostory v Domě s pečovatelskou službou
na Masarykově náměstí 950
Na měsíc prosinec 2013 aktivity klubu APŽ nejsou plánovány. Pro měsíc 
leden 2014 připravujeme seminář „Plstění jehlou“. 

Lektorky klubu APŽ přejí všem příznivcům i občanům Heřmanova Městce 
krásné prožití vánočních svátků a v novém roce pevné zdraví a štěstí. 

Zdenka Sedláčková, místostarostka města

 Dne 9. 11. 2013 se floorballová 
přípravka Dráčata z Heřmanova 
Městce zúčastnila turnaje 101. Spor-
tovní Praha. V tomto turnaji obsadila 
krásné třetí místo z konkurence šesti 
družstev. Velké poděkování všem hrá-
čům za skvělé sportovní výsledky a 
umístění a zvlášť velké dík pro trené-
ry Lucie  Mičicová, Klára Čulíková a 
Vojta Kopecký.     Lenka Štanclová
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Houby v Železných horách

 Známé houby v našich lesích 
s postupujícím podzimem přestaly 
růst, ale to není důvod, proč si o 
nich nepopovídat a nepřipomenout 

jejich krásu. V polovině listopadu 
se sešli zájemci a členové SPŽH 
na velmi příjemném podvečerním 
setkání v Heřmanově Městci. Řady 

našich příznivců se opět rozšíři-
ly a přišlo 48 spoluobčanů zají-
majících se o fotografie jedlých i 
nejedlých druhů hub rostoucích 
v krajině Železných hor. Mnohé 
z nich jsou známé, ale jak je zvy-
kem u našich přednášejících, vždy 
ukáží i něco nového. Ne jinak tomu 
bylo i v tomto případě. A nemuse-
ly to být ani houby rostoucí jen na 
zvláštních stanovištích. Málokdo 
věděl, že hřib královský je znám 
pouze ze dvou lokalit v Železných 
horách, stejně jako korálovec je-
dlový. Vyprávění pana ing. Kobery 
– regionálního mykologa bylo sice 
místy specificky odborné, ale hlav-
ně nám ukázal krásné a oblíbené 
hřiby, bedly i kozáky. Věřím, že si 
besedující odnesli mnoho dalších 
zajímavých informací i o druzích, 
které jsou zde vzácné a chráněné. 
Poslední prosincová přednáška nás 
zavede na naši nejznámější a nej-

Proč se v Heřmanově Městci nepřipomíná výročí sametové revoluce
 Výročí sametové revoluce si 
každoročně připomínají představi-
telé některých měst a členové ob-
čanských iniciativ. S připomínkou 
tohoto významného dne přichází 
i občanské sdružení Heřmani. Ne-
jde tady jenom o připomenutí si 
„pouliční války“ obyvatel Prahy s 
pořádkovými jednotkami SNB říze-
nými komunistickou totalitní mocí. 
Je třeba připomenout také památ-
ku studenta Jana Opletala, kterého 
zastřelili v roce 1939 při demon-
straci nacisté.
Den 17 listopad je zároveň dnem 
boje za svobodu a demokracii. Nut-
nost připomínat tato základní prá-
va mladé generaci, která neprožila 
bolševický režim vidíme právě dnes 
jako stále aktuální. 
 Po vhození kamínku, který uvol-
nil lavinu občanské nespokojenosti 
s totalitní mocí, bylo i v našem měs-
tě koncem listopadu v roce 1989 
založeno Občanské fórum. U zrodu 
OF stáli pánové Sigmund , Minařík 
a mluvčí byli pánové Daněk, Mifek, 
Výborný, Doležal, Kopecký, dále 
manželé Dziedzinských. Je nutno 
vzpomenout záslužnou práci pana 
Ladislava Mareše a mnoho dalších 
příznivců a členů OF. Z iniciativy 
OF byla zahájena jednání s vede-
ním radnice. Tehdejší vedení města 
z počátku jednalo se zástupci OF 
nadřazeně a s despektem. Ukolí-
báni vlastní letitou mocí byli pře-
svědčeni, že schopnost rozhodovat 
o fungování města mají jenom oni. 
Pod sílícím tlakem nakonec na své 

funkce rezignovali. Něteří před-
stavitelé OF postupně přešli do 
obnovených  nebo nově založených 
politických stran, jiní se stáhli do 
ústraní. 
 Díky těmto spoluobčanům byl 
urychlen proces demokratizace i 
v našem městě. Proč se tedy u nás 
nepřipomíná toto výročí? Částečné 
vysvětlení se nabízí. V pohodlné 
vlakové soupravě, kterou dlouhá 
léta táhla KSČ, sedělo mnoho vá-

žených občanů, možná i někteří 
současní radní. S největší pravdě-
podobností by tam seděli dodnes, 
kdyby se dějiny neubíraly jiným 
směrem. Tak proč připomínat mla-
dé generaci svoji vlastní vypočíta-
vost a vyvolávat u mládeže otázky 
typu „na jaké straně barikády jste 
tenkrát vážení stáli? “.
 Až příliš velkorysý samet umož-
nil některým vypočítavým přestou-
pit z pohodlné vlakové soupravy do 

jiné, pro ně ještě výhodnější. Jejich 
smýšlení se však nezměnilo a tak 
jsme svědky toho, že proces demo-
kratizace se vrátil do doby jeho pr-
vopočátku. Zda tento negativní jev 
částečně zastaví novela tiskového 
zákona platná od 1.11.2013 pozná-
me tím, že bude například otištěn 
tento příspěvek.
Za Občanské sdružení Heřmani 

sepsal Ota Volejník

bližší zříceninu a to na Lichnici s 
poutavým slovem paní kastelánky. 
 Všechny vás srdečně zve za 
Společnost přátel Železných hor 

Hana Böhmová, jednatelka

NÁZORY OBČANŮ

Ad. Proč se v Heřmanově Městci nepřipomíná výročí 
sametové revoluce
 Autor názoru připomíná správ-
ně hodnoty svobody a demokracie, 
o které je třeba stále pečovat a 
připomínat, nejsou samozřejmostí. 
Domnívám se, že péče o tyto hod-
noty je klíčová hlavně v rodinách, 
ve škole (naše ZŠ se různými pro-
gramy i této problematice věnuje) 
a též např. nabídka veřejnopráv-
ních médií. Nasazení a oběť těch, 
kteří za svobodu neváhali bojovat 
proti oběma totalitním režimům 
20. století, je pro nás odkazem a 
závazkem. I proto je zarážející, že 
se autor sám, jak si jistě pozorný 
čtenář povšiml, dopouští hned ně-
kolika „faulů“. Jednak od začátku 
září až právě do 17.11. byla v kos-

tele sv. Bartoloměje instalována vý-
stava dokumentující životní osudy 
P. Václava Jakubce, který si osobně 
nikdy s komunistickým režimem 
nezadal a neohroženě navazoval 
svým vystupováním na své vězněné 
předchůdce z řad katolických du-
chovních v Heřmanově Městci v 50. 
letech (František Kolář a Miroslav 
Cölba - oba odsouzení v politickém 
procesu v místní sokolovně v roce 
1952 ke 2 resp. 11 letům vězení). 
Na výstavu byli občané zváni i na 
stránkách Leknínu.
 Rád bych také připomněl, že 
autor z neznámého důvodu zcela 
opomněl dvě významné osobnos-
ti bezprostředně spjaté s naším 

městem po roce 1989 a to prvního 
demokraticky zvoleného starostu 
Františka Pleskota a místostaros-
tu Břetislava Netolického. Právě 
oni si zmínku a poděkování zaslou-
ží možná nejvíce. A pouze na závěr: 
z členů Rady města za KDU-ČSL 
nikdo neměl nikdy nic společného 
s KSČ a naopak členové KDU-ČSL 
stáli s mnoha dalšími u zrodu OF 
v Heřmanově Městci. Laskavý čte-
nář ale jistě sám posoudí, co bylo 
cílem autora dotčeného článku, 
který se sám pohybuje na(za) hra-
ně zásad pro vydávání zpravodaje 
Leknín.

Marek Výborný, 
člen Rady města

Text tohoto článku spadající do rubriky „Názory občanů“ nebyl do redakce zaslán v souladu s vydanými „Zásadami“ 
pro vydávání informačního zpravodaje „Leknín“, to je ve stanoveném termínu. Článek měl být doručen nejpozději 10 
kalendářních dnů před uzávěrkou. Upozorňujeme občany, že články do rubriky „Názory občanů“ musí být doručeny 
včas, jinak budou otištěny až v dalším čísle vydání zpravodaje „Leknín“.                                                                                                         Redakce
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Mládežnický basketbal v Heřmanově Městci opět ožívá
 Basketbalisté a basketbalistky 
heřmanoměstecké TJ Jiskra se v září 
naplno zapojili do mistrovských sou-
těží východočeského oblasti, kde má 
oddíl v oblastních přeborech tři aktiv-
ní družstva: muži, nejmladší minižá-
ci U11 a nejmladší minižákyně U11.  
Družstvu mužů se prozatím v sezoně 
nedaří a po její třetině se nachází na 
9. místě 11ti členné tabulky. Nejbliž-
ší domácí utkání oblastního přeboru 
mužů je na programu v sobotu 30. lis-
topadu od 17.00hod, kdy se v městské 
sportovní hale představí domácí tým 
proti SKB Česká Třebová. Chlapecký 
tým nejmladších minižáků naopak 
dosahuje výborných výsledků, bilan-

ce týmu 8 vítězství a 2 porážky zna-
mená 2. místo v tabulce oblastního 
přeboru – skupina JIH. Cílem druž-
stva pro zbytek sezony je umístění 
do pátého místa soutěže, ve které se 
utkává celkem 14 týmů východočes-
ké oblasti. V letošní sezoně se premi-
érově účastní samostatné soutěže i 
družstvo našich minižákyň. Děvčata 
podávají proti zkušenějším hráč-
kám z velkých klubů dobré výkony 
a sbírají první zápasové zkušenosti. 
Doposud odehraná utkání obou mlá-
dežnických týmů a výborná trénin-
ková účast dětí naznačují, že by se 
mohl v Heřmanově Městci po letech 
opět trvale „zabydlet“ mládežnický 

Futsalisté Jiskry zahájili sezónu 2013/2014
 Futsalisté TJ Jiskra Heřmanův 
Městec vstoupili do nového ročníku 
futsalových soutěží. Pro velký zájem 
o tento sport letos hájí barvy města 
hned 3 družstva. Družstvo „A“ hra-
je v ročníku 2013/2014 pardubický 
krajský přebor. „Béčko“ a „céčko“ 
se účastní okresních soutěží v rámci 
okresu Chrudim.
 A-tým zahájil letošní ročník par-

dubického krajského přeboru velmi 
dobře. TJ Jiskra Heřmanův Městec je 
v této soutěži nováčkem a od založe-
ní oddílu je krajský přebor historicky 
nejvyšší soutěž. Pro letošní ročník je 
cílem stabilizace kádru a umístění na 
předních příčkách tabulky.
 Jiskra se v prvním kole utkala 
hned se dvěma favority. První zápas 
odehrála proti týmu Forza Hlinsko. 

Forza Hlinsko patří ke špičce nejen 
svojí herní kvalitou, ale také zkuše-
nostmi, kterými její hráči disponují. 
„Áčko“ se zkušenějšího a papírově 
silnějšího soupeře nezaleklo a už v 
poločase vedlo 0:4. Do konce utkání 
přidali hráči Jiskry ještě 4 branky a s 
celkovým skóre 1:8 bez problémů zví-
tězili. Mezi střelce Jiskry pařili Tomáš 
Dvořáček (4), Jaroslav Geguš, Lukáš 
Krátký, Josef Dědič a Jakub Musil.
 Druhý zápas odehráli hráči Jis-
kry proti favoritům celé soutěže, hrá-
čům týmu Hlineční Orli. Utkání do-
provázelo mnoho sporných momentů, 
které byly mnohdy vyřešeny v nepro-
spěch našich hráčů. Mimo jiné z důvo-
du nedostatků zkušeností rozhodčích 
vést nervózní a vypjatá utkání Jiskra 
v dramatickém utkání prohrála s fa-
voritem 7:5 (5:2 v poločase). Branky si 
připsali Tomáš Dvořáček (2), Lukáš 
Hájek, Jan Zvolánek a Josef Dědič.
 Všem hráčům patří za výborný 
výkon poděkování.
 B-tým zahájil nový ročník již 
minulý týden. Los soutěže Jiskře 
nadělil hned v úvodu nejsilnějšího  
soupeře, který patří k adeptům na 
postup do krajského přeboru. Zápas 
doprovázelo mnoho šancí na obou 
stranách a oba brankáři předvedli 
skutečně kvalitní výkon. Výsledkem 
byla remíza Jiskry s týmem SK No-

viny Chrudimska 1:1 (1:1). Za Jis-
kru se trefil pouze Jaroslav Geguš. 
Druhý zápas proti týmu FC Viničky 
Krucemburk zvítězili hráči Jiskry 1:2 
(0:0). Zápas s nervózní koncovkou, 
kdy soupeř snížil, nakonec dopadl 
pro naši rezervu dobře. 
 C-tým v úvodním utkání s favo-
ritem nedokázal držet krok a pod-
lehl hráčům FK Kleopatra Chrudim 
6:3 (3:2). Za Jiskru se trefili Martin 
Musil (2) a Lukáš Hájek. Druhé utká-
ní proti týmu FK Mikulovice nebylo 
příliš šťastné. Po prohře 5:9 (4:4) si 
hráči třetího týmu Jiskry odváží ze 
Slatiňan nula bodů.
 Proti Mikulovicím se trefili Lukáš 
Hájek (2), Roman Žídek (2) a Marek 
Šilhánek.
 „Áčko“ hraje 5 kol ve sportovní 
hale v Heřmanově Městci. Příjďdte 
podpořit heřmanoměstecké futsalis-
ty v těchto termínech: 23.11. od 9:00, 
30.11. od 9:00, 5.1. od 9:00, 19.1. od 
13:30 a 9.2. od 9:00. Aktuální infor-
mace jsou dostupné na oficiálním 
webu FAČR.
 „Béčko“ a „céčko“ hraje své zá-
pasy ve sportovní hale ve Slatiňa-
nech, kam jste také srdečně zváni. 
Aktuální termíny jsou umístěny na 
oficiálních stránkách futsalu.

Andrej Dvořák, 
TJ Jiskra - oddíl futsalu 

basketbal. Nad rámec obou soutěží 
minižáků a minižákyň odehraje v 
průběhu sezony basketbalová pří-
pravka oddílu i několik přátelských 

utkání se soupeři z blízkého okolí. 
Dalším družstvem oddílu (bez účasti 
v pravidelné soutěži) je stará garda, 
která se schází jedenkrát týdně. 
 Více informací z basketbalového 
oddílu nejdete na webu: www.basket-
bal-hermanuv-mestec.webnode.cz 
 Oddíl provádí trvalý nábor dětí 
(ročníky narození 2003, 2004 a 2005) 
do dívčího a chlapeckého družstva. 
Tréninky probíhají každou středu 
(17.00-18.30 hod.) a pátek (16.30-
18.00 hod.) v místní sportovní hale. 
 Za oddíl basketbalu TJ Jiskra 
Heřmanův Městec, 

Jan Sykáček, 
TJ Jiskra - oddíl basketbalu

RODIČOVSKÉ CENTRUM RADOVÁNEK o. s.
Otevřeno vždy v pondělí, úterý a čtvrtek od 9 – 12 hod a od 15 – 18 hod
Kluby rodičů s dětmi, herna a hřiště bez omezení (program aktivizační 

pohybově hudební hry pro děti a rodiče vždy od 10 hodin)
Pravidelné aktivity:
každé pondělí od 15:00 do 17:00 hod Keramická dílna pro děti a rodiče
  od 10:30 do 11:00 hod Klub rodičů s kojenci
  od 18.30 do 19.00 hod Večery s meditací
každé sudé úterý od 10:00 do 11:00 hod     Šikovné ručičky – tvoření pro nejmenší 
každé liché úterý od 10:00 do 11:00 hod      Ladíme se spolu – hudební hry s dětmi
každé úterý     od 14:00 do 15:00 hod  Aktivity pro seniory
každou lichou středu  od 18:00 do 21:00 hod  Kreativní dílna pro dospělé
každý čtvrtek  od 15.30 do 16.30 hod Klub rodičů s batolaty
  od 18.00 do 19.00 hod Trénování paměti
každý pátek  od 17.00 do 18.30 hod  Cvičení pro těhotné a profylaxe k porodu

Mimořádné akce s Radovánkem na PROSINEC  2013

Neděle 1 .12.2013 „VÁNOČNÍ JARMARK“  - prodej drobných výrobků z kreativní dílny rodičů 
  s dětmi na podporu Radovánku v rámci jarmarku při rozvěcení vánočního   
  stromu na náměstí – stánek bude umístěn u Heřmánku
Středa 4 .12.2013 „MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA“  s čertem a mikulášem v sokolovně   
v 17.00 hodin  akce pořádaná společně s TJ Sokol
Pátek 6.12. 2013               LAKTAČNÍ PORADNA – poradenství nejen pro těhotné a kojící 
v 18.00 hodin  matky s Bc. Evou Hrdličkovou
Středa 11.12.2013 Kreativní dílna na téma HEDVÁBNÉ ŠÁLY – SYPANÁ BATIKA
v 18.00 hodin  bude potřeba objednat se předem do 4.12. (tel. 739 048 066),    
  abychom mohly koupit šály cca 90 Kč/ ks + 30 Kč za barvy.
Pátek   13.12.2013  Beseda na téma „PLÁNOVANÉ RODIČOVSTVÍ“ s MUDr. Tomašulovou  
v 16.30 hodin  - gynekolog a psychosomatik. Vhodnost antikoncepce u mladistvých dívek,  
  kojících žen a vhodnost použití  u žen všeobecně. Ovlivnění plodnosti 
  a vedlejší účinky. 
Středa 18.12. 2013 VÁNOČNÍ BESÍDKA – společné setkání rodičů s dětmi, pohádka pro děti,  
od 16 do 18.00 hodin ochutnávka cukroví

RC RADOVÁNEK BUDE UZAVŘEN OD 23.12. DO 6.1.2014
PŘEJEME VÁM KRÁSNÉ A POKLIDNÉ VÁNOČNÍ SVÁTKY 

A V NOVÉM ROCE VŠE DOBRÉ.
Areál MŠ Jonášova, vpravo od hlavního vstupu

Kontakt: tel: 723 152 866, 724 042 304, www.radovanek.xf.cz
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Vzpomínka na Víta Bartoníčka
 Není mnoho 
osobností, které 
by patřily několik 
desetiletí ke kaž-
dodennímu životu 
našeho města tak 
neodmysl i te lně 
jako pan Vít Bar-

toníček. Celý život strávil jako peč-
livý údržbář v Domově pro seniory v 
Bažantnici, kde se s ním setkávala 
řada obyvatel města i širokého okolí. 
Dlouhá léta také pečoval o kapli Sv. 
Kříže u silnice na Chrudim. Vedle 
svého zaměstnání se aktivně podílel 
na dvou velkých opravách kostela 
sv. Bartoloměje i kostela Panny Ma-
rie. Více jak třicet let byl obětavým 
kostelníkem, který se staral nejen 
o provoz kostela, ale i jeho květino-
vou výzdobu, stavbu betléma, úklid a 
mnohé další. Každé dva roky připra-
voval jako kurátor výstavu betlémů. 
Dlouhá léta byl také aktivním členem 
basové sekce chrámového sboru i pě-
veckého sboru Vlastislav. Málo pově-
domá bude také jeho péče o hodinový 

stroj na věži kostela sv. Bartoloměje, 
který je třeba každé dva dny osobně 
natahovat. Dokud mu fyzické síly 
stačily, i tuto službu občanům města 
vykonával.
 Vít Bartoníček patřil k hlavním 
postavám heřmanoměstecké farnos-
ti. V sobotu 16. listopadu ve věku 77 
let odešel k tomu, ke kterému se s 
hlubokou vírou a nadějí celý život ob-
racel. Za veškerou službu a nasazení 
Vám děkujeme, zůstanete v našich 
myslích!
 Za společenství řk. farnosti Heř-
manův Městec        Marek Výborný

Dne 20. listopadu
jsme vzpomněli třetí výročí úmrtí 

našeho syna, bratra a táty
pana 

Václava Chládka
Kdo jste ho znali, 

vzpomeňte s námi. 
Zarmoucená rodina 

DOtAZY OBČANŮ
Jakým způsobem se bude řešit nedostatek míst pro děti ve školkách?

Honza Řehák, Občanské sdružení Heřmani
Nedostatek míst v mateřských školách daný demografickým vývojem je dnes 
problém většiny obcí. Město Heřmanův Městec jako zřizovatel MŠ řeší čás-
tečně problém tím, že v souladu s právními předpisy povoluje MŠ výjimku 
z počtu dětí na třídu. V případě Heřmanova Městce činí toto navýšení 4 děti 
na třídu (tedy místo 24 dětí 28 ve třídě). Tento krok respektuje stanovenou 
maximální kapacitu MŠ a nutnou podmínkou je dodržení veškerých před-
pisů o zajištění bezpečného provozu MŠ.  Udělením výše uvedené výjimky 
je přijímáno do MŠ v Heřmanově Městci celkem o 24 dětí více, což je jedna 
třída mateřské školy. Pro školní rok 2013/2014 nebylo přijato 14 dětí s trvalým 
pobytem z Heřmanova Městce  a místních částí, z toho 8 dětí dovrší věk tří 
let počínaje únorem 2014 a déle, u jednoho dítěte byla žádána nepravidelná 
docházka a u pěti dětí byly matky vedeny v evidenci úřadu práce nebo byly 
na „rodičovské dovolené“ a  dle jejich sdělení nebudou v dohledné době za-
městnány. Při umísťování dětí do MŠ je se zákonnými zástupci dítěte jednáno 
individuálně, je přihlíženo k rodinným, sociálním a výchovným  potřebám 
dítěte. V případě  problémů při umísťování dětí do mateřských škol jsme při-
praveni je s Vámi řešit.                         Zdenka Sedláčková, místostarostka města 

V areálu zahrady domova pro seniory se bude instalovat 24 tepelných čer-
padel až do hloubky 125 metrů. Nemohou být tímto zásahem ohroženy 
podzemní zdroje pitné vody?         Jaroslav Ulrich, Občanské sdružení Heřmani
Město Heřmanův Městec každý projekt pečlivě připravuje a snaží se zabránit 
všem negativním rizikům již ve fázi projektové přípravy. Přesto nebude od 
věci podrobně vysvětlit princip tepelného čerpadla země/voda. Na pozem-
ku DPS Heřmanův Městec je umístěno 24 zemních vrtů hlubokých 125m. 
Tepelná čerpadla jsou typu země/voda. Prostřednictvím zemních vrtů se od-
čerpává teplo z horninového prostředí. Ze zemních vrtů se nečerpá žádná 
podzemní voda, ani není jejich prostřednictvím do okolní horniny žádné mé-
dium vypouštěno. Vzhledem k tomu nedochází ke kvalitativnímu ovlivnění 
podzemních vod. Vrty slouží pouze k získávání energetického potenciálu ze 
země prostřednictvím uzavřeného hydraulického okruhu. Před realizací byl 
proveden hydrogeologický posudek území, proveden průzkumný vrt a na 
základě toho stanovena technologie prováděných prací. Aby nedošlo k pří-
padnému nežádoucímu propojení hydrogeologických horizontů či ovlivnění 
hydrogeologických poměrů v území, jsou zemní vrty po vystrojení tlakově 
zatěsněny bentonitocementovou směsí. Ve vrtech po zatěsnění nezbývá žád-
ný volný prostor kudy by mohla podzemní voda nekontrolovatelně proudit 
podél vrtného stvolu. Vrty tak nemohou mít negativní dopad na kvalitu pod-
zemních vod. Součástí projektu je i solární předehřev tepelné užitkové vody. 
Celý projekt v hodnotě 14.299.541 Kč je realizován z příspěvku EU – 12.154.610 
(85 %), příspěvku SFŽP ČR 714.977 Kč (5 %) a rozpočtu města 1.429.954 Kč (10 
%). Roční úspora po realizaci projektu by měla být v nákladech na energie cca 
800.000 Kč. 

Aleš Jiroutek, starosta města 

Jaká je využitelnost Multifunkčního centra a jak vysoké jsou náklady na 
roční provoz tohoto zařízení?              Pavel Čejka, Občanské sdružení Heřmani
Multifunkční centrum bylo postaveno za podpory peněz EU. Z celkových ná-

Z radnice se šíří zprávy, že je v záměru vedení města opět zřídit městskou 
policii. Všichni víme, že městská policie se v minulosti neosvědčila a pro 
občany neměla téměř žádný přínos. Nebylo by užitečnější investovat ušet-
řené finanční prostředky například do oprav a údržby chodníků? 

 Jan Řehák, Občanské sdružení Heřmani
O tom, zda město Heřmanův Městec zřídí městskou policii bude jednáno na 
zasedání Zastupitelstva města dne 16.12.2013 v rámci schvalování rozpočtu 
města na rok 2014.                             Zdenka Sedláčková, místostarostka města 

kladů 45.775.880 Kč byla dotace 38.792.779 Kč a z rozpočtu města se doplnilo 
6.983.101 Kč. Multifunkční centrum není jen budova, která je vidět z náměstí, 
ale i sklad knih (bývalá sušička lnu) v dvorním traktu a zahrada. Dvoupodlažní 
sklad knih je vybaven i podávacím výtahem. (Dříve byl sklad knih ve vlhkém 
suterénu a knihy tak překonávaly při přesunu 3 podlaží, vše ručně.) Knihovna 
je v přízemí, tedy bezbariérová oproti původní ve druhém nadzemním pod-
laží. Městská knihovna půjčuje z vlastních zásob cca 37.000 knih. Navštěvuje 
ji 750 dospělých čtenářů a 130 dětí. Za kalendářní rok ji navštíví cca 11.500 
čtenářů a bylo provedeno cca 50.000 výpůjček. Městská knihovna v loňském 
roce uspořádala 52 besed, které navštívilo 1.100 posluchačů. Internetová 
pracoviště navštívilo 912 občanů (zdarma). V přízemí je rovněž informační 
turistické centrum, které loni navštívilo 10.382 klientů. V patře jsou prostory 
využívané kronikářem města, velký a malý přednáškový sál a zázemí pěvec-
kého sboru a divadelního souboru. Rovněž zde má své zázemí Společnost 
přátel Železných hor. V přednáškových sálech probíhají pravidelné zkoušky 
jak pěveckého sboru tak i divadelního souboru. Dále zde zasedá Místní akční 
skupina  mikroregion, probíhá zde prodej rybářských lístků, burzy šatstva, 
přednášky Společnosti přátel Železných hor, MAS, schůze rybářů a dalších 
spolků včetně  rozšířených jednání Rady města, výběrových komisí a Zastu-
pitelstva města. Za loňský rok se zde mimo pravidelné pondělní a páteční 
zkoušky pěveckého sboru a divadelního souboru uskutečnilo cca 80  akcí při 
provozních nákladech cca 360.000 Kč. 
Za sebe si myslím, že kulturní centrum uprostřed města je správně. Díky vý-
tahu je zajištěna i bezbariérovost a přednášky v sálech v patře tak hojně na-
vštěvují i senioři. Na závěr jedna rada pro kritiky tohoto projektu. Nechoďte 
pouze kolem, vstupte a poznejte, pak třeba i pochopíte.

Aleš Jiroutek, starosta města 

Hledáme volejbalisty, volejbalistky!
Hledáme ty, kteří už volejbal hráli a chtějí hrát.

Hledáme posily do nové sezóny
Přijďte se podívat nebo domluvit, trénujeme v sokolovně

 ve středu od 18.00 a v neděli od 17.00.

Kontakt: Kamil - 606 275 920, Jitka - 605 801 616

Císař Kamil, TJ Jiskra – oddíl volejbalu 


